
Referat af  

menighedsmøde    

i Ny Holte Sogn 

Mødet afholdtes søndag den 22. maj 2016 efter højmessen i sognegården Solbakken 56 i Holte.  

Mødet var bekendtgjort i Rudersdal Avis i udgaverne af 17. maj 2016 og 19. maj 2016.  

Til mødet forelå følgende dagsorden: 

1) Velkomst ved formand Sven Larsen 

2) Kirkelige aktiviteter i årets løb samt påtænkte aktiviteter ved sognepræst Karen-Lise Djernes 

Østergaard  

3) Beretning om regnskabet for 2015 

4) Den nye sognegård 

5) Ønsker og ideer fra menigheden 

6) Eventuelt 

Under dagsordenens enkelte punkter fremkom følgende:  

Ad dagsordenens punkt 1) Velkomst ved formand Sven Larsen  

Sven Larsen bød velkommen til det årlige menighedsmøde.  

Sognepræst Karen-Lise Djernes Østergaard blev valgt som ordstyrer og Sven Larsen blev valgt som 

referent. 

Referatet vil blive lagt på kirkens hjemmeside.  

Ad dagsordenens punkt 2) Kirkelige aktiviteter i årets løb samt påtænkte aktiviteter ved sognepræst Karen- 

Lise Djernes Østergaard. 

Indledningsvis anså Karen-Lise Djernes Østergaard det forgangne år som meget spændende, idet det var 

det første år, hvor den nye sognegård, der blev indviet den 19. april 2015, har været i brug. Den har fuldt ud 

levet op til forventningerne bl.a. ved, at vore arrangementer nu er mere velbesøgt end tidligere. 

I året indtil nu har der været: 

1) 110 konfirmander 

2)  44 døbte 

3)  11 vielser og 

4) 22 døde. 

Der har været en række foredrag, bl.a. af Jens Andersen om Astrid Lindgren, af Per Schultz Jørgensen om 
børns karakterdannelse, af Inger Thormann om livshistoriens betydning for sårbare børn og voksne i familien 
og af Anders Laugesen om emnet ”Er der noget at læne sig op ad kirken?”.   
 
Under eftermiddagstanker om onsdagen kl. 14-16 har Vibeke Fogh holdt foredrag om Irenæus og 
Treenigheden og Knud Vilby har holdt foredrag om emnet ”Fra pirat til fisker”. Eftermiddagstanker vil 
fortsætte i det kommende år og den 1. juni 2016 kl. 14-16 holder kirkeværge Michael Seistrup foredrag om 
emnet ”Bagom gravminderne”.  
 



Lise har haft litteraturkreds og Sognepræst Christian Fink Tolstrup har haft studiekreds om ”Idioten” af 
Dostojevskij. Som afslutning herpå kommer Anna Libak fra Berglinske Tidende onsdag den 15. maj 2016 kl. 
19:00 og holder foredrag om emnet ”Rusland – i konflikt”.   
 
Der har været arrangeret tur til Øregaard Museum med en udstilling af malerier af Sigurd Svane og foredrag 
herom. 
 
Der har været afholdt flere koncerter, herunder en særdeles velbesøgt koncert til indvielse af et nyt flygel 
som afslutning på organist Inge Sønderskovs studiekreds om Johan Sebastian Bach.  
 
Der har været en islandsk orgelkoncert og den 29. maj 2016 kl. 12:00 er der ”Lunchtime – koncert” i 

sognegården.   

Spagettigudstjenesterne, der bliver mere og mere velbesøgt, fortsætter i det kommende år.   
 

Der har været babysalmesang, som også fortsætter, der har været afholdt 2 børnehavegudstjenester (høst 

og jul), flere skolebesøg i kirken, 3 børne-famile gudstjenester og  ca. 36 minikonfirmander i år. Aktiviteter, 

som også fortsætter i efteråret og i det nye år. 

Den 4. juni 2016 er der sogneudflugt med maksimalt antal deltagere.  
 
Ad dagsordenens punkt 3) Beretning om regnskabet for 2015  

For 2015 var der udstukket en driftsramme på 3.996.000,00 kr.  Året endte med et underskud på 678.339,92 

kr. Underskuddet skyldes alene, at tidligere års overskud blev hensat som frie midler til møblering af den nye 

sognegård og i 2015 anvendt hertil. Hvis ikke alle de frie midler var blevet brugt i 2015, havde der været et 

overskud på 10.477,05 kr.    

Regnskabet for 2015 vil blive lagt på sognets hjemmeside.   

Ad dagsordenens punkt 4) Den nye sognegård     

Den nye sognegård er blevet overordentlig godt modtaget af menigheden og andre, der kommer i 

sognegården. Den har vist sig særdeles anvendelig til alle arrangementer. Ved koncertarrangementer har 

akustikken i menighedssalen således eksempelvis vist sig at være perfekt.     

Den gamle sognegård er nyligt nedrevet og der resterer nu at få en haveplan godkendt af kommunen. 

Tanken er, at der mod øst skal plantes bøgehække, hvor der ikke allerede er bøgehække og at bøge- 

bevoksningen ud for den gamle sognegård bevares.     

Der er endnu nogle småmangler ved den nye sognegård, som skal udbedres.  

Et udvalg under menighedsrådet arbejder med kunst til den nye sognegård. Lise er formand for udvalgrt, der 

er i kontakt med Ny Carlsbergfondet i sagen.       

Ad dagsordenens punkt 5) Ønsker og ideer fra menigheden  

Medlem af menigheden Lennart Hallgren fremlagde til drøftelse under punktet følgende oplæg:  

”Ideer til fremme af kirkegangen /ved Lennart Hallgren den 22.5.2016 

 

Efter gudstjenesten søndag den 28. juni 2015 drøftede LH med præst Lise Djernes Østergaard om 

der kan gøres noget for at fremme deltagelsen i gudstjenesterne? LH kom med et par ideer. 



Efterfølgende har jeg tænkt på forslag, der på længere sigt måske kan bidrage til at kirken bliver 

mere synlig og interessant for sognets beboere:  

1. Kirkegængernes interesse for at komme regelmæssig i kirke, kunne være en forbedret 
erindring om præstens prædiken. Erindringen kunne måske styrkes ved at præsten 
afslutter sin prædiken med en kort konklusion af prædiken, og ved f.eks. at udtale: ”Dette 
betyder for dig (os) at…….”. 
 

2. Vejskilte, der viser hen til kirken kunne øge sognets beboere bevidsthed om kirkens 
eksistens. De kunne være i krydset Kongevejen/Rudemarken og i de 2 vejkryds ovenfor og 
nedfor dette vejkryds. 
 

3. Internettet:  
a) Kan man redigere hjemmesiden på en anden måde, så emnerne kan aflæses 
umiddelbart, uden at man skal søge efter dem? 
b) Af hensyn til kirkegængernes reservation i kalenderen bør alle planlagte aktiviteter 
omtales, også dem, der rækker længere frem i tiden end den indeværende måned. 
c) Skal referater fra menighedsrådsmøder offentliggøres?  
d) Forældede hjemmesider bør slettes. 
 

4. Kirkens mailingliste kunne måske bruges mere aktivt, ved en gang imellem at minde om 
aktiviteter som f. eks. foredrag og koncerter m.v..  
Kan indsamling af kirkegængernes e-mailadresser intensiveres? 
 

5. Kirkens udvendige opslagstavle på vestgavlen kunne fornys med en større og mere i øjen- 
faldende opslagstavle. I tavlen kan bl.a. vises månedens nyhedsbrev og omtale særlige 
arrangementer. Nyhedsbrevet kunne også ophænges ved udgangsdørene i ”våbenhuset” 
og i sognegården. 
Tavlen kunne suppleres med et A-skilt ude ved fortovet i åbningstiden. 
 

6. For at gøre kirken mere ”indbydende” kunne begge kirkedøre stå åbne i kirketjenernes 
arbejdstid ugen igennem. For at modvirke kulde og træk inde i kirken, når de udvendige 
døre står åbne, kan de indvendige døre holdes lukkede v. hj. af dørpumper.  
Dørene bør være ulåste i åbningstiden, så mennesker, der gerne vil se kirken eller søge 
andagt, kan komme ind. For at tydeliggøre, at kirken er åben, kan på de åbne døres 
inderside placeres et skilt med tekst f.eks.: ”VELKOMMEN – Kirken er åben”.  
 

7. På de indvendige døre ind mod kirkerummet kunne man give de mennesker, der går ud af 
kirken en hilsen med et skilt på døren med teksten: ”Velkommen igen”. 
 

8. Kirkens nuværende månedsprogram kunne lægges i våbenhuset og i sognegården i et 
passende antal. Det kan også distribueres af frivillige til biblioteket i Holte Midtpunkt og til 
Rønnebærhus.  
 



9. I sæsonen er der ofte er en del konfirmander til gudstjenesterne, men der er kun mødt få 
af deres forældre. Forældrene virker ofte ret kirkefremmede, og det vil måske påvirke de 
unge negativt. Det er trist, da det er de unge, der skaber fremtidens menighed. Kan der 
gøres noget ved det? 
 

10. Kan kontakten til konfirmanderne bevares efter konfirmationen? (F.eks. med 
”klubmøder").”  
 

Punkterne blev drøftet og herunder fremkom bl.a. følgende:  
 
Ad oplæggets punkt  
 
2:  Menighedsrådet er i dialog med kommunen om skiltning til kirken. 
 
3: Der er to hjemmesider. Referater af møderne i menighedsrådet ligger på en af hjemmesiderne.    
 
Forældede aktiviteter vil blive fjernet.  
 
4: Forslaget overvejes. Kirken er på Facebook.  
 
8: Nyhedsbrevet fordeles allerede til Holte Midtpunkt og Rønnebærhus.  
 
9: Der afholdes altid en introduktionsgudstjeneste for konfirmander og disses forældre. 
Tjenesterne er velbesøgte.   
 
Ad dagsordenens punkt 6) Eventuelt  

Spørgsmålet for tidspunkterne for afholdelse af gudstjenester blev drøftet. Det ville måske være en fordel på 

nogle søndage at lægge højmessen om eftermiddagen.     

 

Ref: SPL                   


